
Protokół nr 42/ 2017 

z posiedzenia Komisji Finansowo - Budżetowej Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 14 grudnia  2017 r. w godz. 15:30 –16:00  w sali nr 146 

Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji: 

1. Józef Wiesław Murawko  – przewodniczący Komisji, 

2. Wojciech Malesiński      – wiceprzewodniczący Komisji, 

3. Zbigniew Roman De-Mezer  

4. Grzegorz Gorlo 

5. Zdzisław Koncewicz 

6. Karol Korneluk 

7. Anna Ruszewska 

8. Andrzej Turowski                                                                                                                                                                   

W posiedzeniu udział wzięli:                                                                                                               
1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk                                                                                                

2. Ewa B. Sidorek – Zastępca Prezydenta                                                                                                                                                     

3. Wiesław Stelmach –Skarbnik Miasta                                                                       

4. Monika Podziewska– naczelnik Wydz.BF                                                                                               

 Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 

Posiedzeniu przewodniczył Józef Wiesław Murawko, który powitał zebranych i nadmienił,                       

że porządek posiedzenia wraz z materiałami został przesłany członkom Komisji.  Zapytał, czy 

Radni zgłaszają uwagi.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania.  

za pozytywną opinią głosowało  – 7 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

Radni nie wnieśli uwag i przyjęli następujący porządek: 

1. Przyjęcie protokołu nr 41/2017 posiedzenia Komisji Finansowo Budżetowej odbytego                         

w dniu 7 grudnia 2017 r. 

2. Wypracowanie zbiorczej opinii w sprawie projektu budżetu Miasta Suwałk na 2018 rok.  

3. Wypracowanie zbiorczej opinii w sprawie projektu wieloletniej prognozy finansowej 

Miasta Suwałki na lata  2018-2038.  

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2017 rok. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

Miasta Suwałki na lata  2017-2035.  

6. Wolne wnioski. 

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie protokołu nr 41/2017 posiedzenia Komisji Finansowo Budżetowej odbytego                         

w dniu 7 grudnia 2017 r. 

 



 Przewodniczący Józef W. Murawko zapytał o uwagi i wnioski do protokołu nr 41/2017 

posiedzenia Komisji. Do protokołu nie zgłoszono uwag, wobec czego Przewodniczący uznał, że 

protokół przez Komisję, został przyjęty.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania.  

za pozytywną opinią głosowało  – 7 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

Ad pkt. 2 

Wypracowanie zbiorczej opinii w sprawie projektu budżetu Miasta Suwałk na 2018 rok.  

Projekt budżetu  stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

 Skarbnik W. Stelmach przedstawił autopoprawk do projektu budżetui, które dotyczą: kwoty 

pokrycia deficytu budżetowego oraz poprawione zostały błędne zapisy dotyczące nazw ulic. 

Zmiana dotycząca tytułu w załączniku nr 5. 

Pismo z autopoprawkami stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

  

Prezydent Cz. Renkiewicz odniósł się do pisma Związków Zawodowych  z Suwalskiego 

Ośrodka Kultury. Przedstawił wyczerpującą analizę wynagrodzeń w jednostkach kultury i omówił 

kształtowanie się płac  w odniesieniu do różnych miast Polski.  Srednia płaca w jednostkach kutury 

w mieście Suwałki jest taka sama jak w kraju. Przedstawił jak będą kształtowały się podwyżki                   

w poszczególnych jednostkach kultury w mieście Suwałki.  

Prezydent przedstawił Uchwałę Nr RIO.V-00310-26/17 Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 06 grudnia 2017 roku w sprawie wyrażenia opinii                    

o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej Miasta Suwałki na 2018 rok oraz o możliwości 

sfinansowania planowanego deficytu.                                                    

Uchwała RIO stanowi załącznik nr 4 do protokołu.   

Radny K. Korneluk zapytał o marnotrawienie środków finansowych w jednej z instytucji             

w mieście dotyczy Muzeum Okręgowego. Wspomiał, że radni poprosili o przeprowadzenie audytu 

w tej jednostce. Czy audyt już się odbył ?  Prezydent Cz. Renkiewicz odpowiedział, że audyt                         

w Muzeum jeszcze trwa. Marnotrawienie środków finansowych nie tylko dotyczy Muzeum ale 

również innych jednostek w mieście.  

Radny K. Korneluk zadał pytanie pani Zastępca Prezydenta E. B. Sidorek  o środki na 

szkolenia, dokształcanie nauczycieli. Czy takie środki są sprawdzane jak są wydatkowane, czy te 

szkolenia cos przynoszą nauczycielom? Czy poprawiają efektywność nauczania? Odpowiedziała  

Zastępca E.B. Sidorek, iż z ustawy wynika, że są przeznaczone finanse na doskonalenie 

nauczycieli. W tej chwili trudno jest zmierzyć jakie korzyści i efekty przynoszą  szkolenia, między 

innymi sa  to studia podyplomowe, kursy. Dyrektor szkoły powinien zweryfikować potrzeby 

dotyczące szkoleń. Samorząd stwarza  bardzo dobre warunki w sprawie  dokształcania kadry  

pedagogicznej.  

Radny J. W. Murawko zapytał czy są szkolenia bezpłatne dla nauczycieli? Zastępca E.B. 

Sidorek odpowiedziała, że są też takie szkolenia, które związane są z różnymi projektami. 

Radny Z. R. De-Mezer przedstawił i omówił formułę prowadzenia zajęć i szkoleń                             

w Suwalskim Ośrodku Doskonalenia Nauczycieli, w którym pracuje. 

 



Przewodniczący komisji J.W. Murawko odczytał opinie wszystkich komisji merytorycznych, 

w sprawie budżetu Miasta Suwałk na 2018 rok tj: 

 

1/ Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa z  4 grudnia 2017 r.  – opinia  pozytywna (głosowanie  

„za”– 3 radnych, „przeciw” – 2 radnych, „wstrzymało się” – 0).  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

2/ Komisji Kultury, Sportu i Turystyki  z 4 grudnia 2017 r. – opinia pozytywna (głosowanie                   

„za”– 4 radnych, „przeciw” – 2 radnych, „wstrzymało się” – 0).  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

3/ Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego z 6 grudnia 2017 r.  – opinia pozytywna (głosowanie  

„za”– 4 radnych, „przeciw” – 2 radnych, „wstrzymało się” – 0).  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

4/ Komisji Oświaty i Wychowania z 6 grudnia 2017 r. – nie wypracowała opinii (głosowanie                  

„za”– 4 radnych, „przeciw” – 4 radnych, „wstrzymało się” – 0).  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

5/ Komisja Finansowo-Budżetowa z 7 grudnia 2017 r. – opinia pozytywna (głosowanie                     

„za” – 4 radnych, „przeciw” – 3 radnych, „wstrzymał się” – 1 radny). 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu budżetu: 

za pozytywną opinią głosowało  – 4 radnych  

przeciw    – 2 radnych 

wstrzymał się od głosu  – 1 radny 

  

 Komisja wypracowała ostateczną opinię pozytywną w sprawie projektu budżet Miasta 

Suwałk na 2018 rok.  

Opinia Komisji Finansowo – Budżetowej stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad pkt. 3 

Wypracowanie zbiorczej opinii w sprawie projektu wieloletniej prognozy finansowej 

Miasta Suwałki na lata  2018-2038.  

Projekt wieloletniej prognozy finansowej stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Uchwała Nr RIO.V-00311-26/17 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej          

w Białymstoku z dnia 06 grudnia 2017 roku w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Suwałki na lata 2018-2038. 

Uchwała RIO stanowi załącznik nr 12 do protokołu.   

Przewodniczący komisji J.W. Murawko odczytał opinie wszystkich komisji merytorycznych, 

w sprawie projektu wieloletniej prognozy finansowej Miasta Suwałki na lata 2018-2038 tj: 

 

1/ Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa z  4 grudnia 2017 r.  – opinia  pozytywna (głosowanie  

„za”– 3 radnych, „przeciw” – 2 radnych, „wstrzymało się” – 0).  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 



2/ Komisji Kultury, Sportu i Turystyki  z 4 grudnia 2017 r. – opinia pozytywna (głosowanie                   

„za”– 4 radnych, „przeciw” – 2 radnych, „wstrzymało się” – 0).  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

3/ Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego z 6 grudnia 2017 r.  – opinia pozytywna (głosowanie  

„za”– 4 radnych, „przeciw” – 2 radnych, „wstrzymało się” – 0).  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

4/ Komisji Oświaty i Wychowania z 6 grudnia 2017 r. – nie wypracowała opinii (głosowanie                  

„za”– 4 radnych, „przeciw” – 4 radnych, „wstrzymało się” – 0).  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

5/ Komisja Finansowo-Budżetowa z 7 grudnia 2017 r. – opinia pozytywna (głosowanie                     

„za” – 4 radnych, „przeciw” – 3 radnych, „wstrzymał się” – 1 radny). 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu wieloletniej prognozy finansowej: 

za pozytywną opinią głosowało  – 4 radnych  

przeciw    – 2 radnych 

wstrzymał się od głosu  – 1 radny 

  

 Komisja jednogłośnie wypracowała ostateczną opinię pozytywną w sprawie projektu  

wieloletniej prognozy finansowej Miasta Suwałki na lata 2018-2038.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Ad pkt.  4                                                                                                                                  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2017 rok. 

Projekt uchwały  stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  

 

 Skarbnik W. Stelmach przedstawił projekt uchwały, w którym podane są ostateczne zmiany 

w budżecie. Wprowadzone zostały środki do budżetu to subwencja oświatowa na odprawy 

emerytalne i zakup pomocy naukowych. Zwiększenie środków na inwestycje, na zakup dla ZDiZ 

solarki do zimowego utrzymania dróg.   

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało  – 5 radnych  

przeciw    – 2 radnych 

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

 Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała  projekt uchwały w sprawie zmian                 

w budżecie Miasta Suwałk na 2017 rok.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Ad pkt.  5                                                                                                                                 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

Miasta Suwałki na lata  2017-2035.  



Projekt uchwały  stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  

 

 W. Stelmach skarbnik przedstawił projekt uchwały w którym, przedstawione są kwoty 

dostosowane do projektu budżetu  oraz urealnienie limitów i wykreślenie jednego przedsięwzięcia, 

które nie będzie rozpoczęte w tym roku, jest to budowa parkingu przy budynku na ulicy                   

Pułaskiego 24. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało  – 5 radnych  

przeciw    – 2 radnych 

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

 Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie  wieloletniej 

prognozy finansowej Miasta Suwałki na lata 2017-2035.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Ad pkt.  6                                                                                                                                 

Wolne wnioski.  

  Przewodniczący poinformował członków komisji, że następna komisja odbędzie się w dniu 

20 grudnia br. o godz. 12:30 przed Sesją Rady Miejskiej.  

   

  Przewodniczący podziękował zgromadzonym za udział i zamknął posiedzenie. 

Na tym protokół zakończono.      

 

 

 

      Przewodniczący 

Komisji Finansowo – Budżetowej 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Józef  Wiesław Murawko 
    

 

        

               Protokół sporządziła:       

 

                 Elżbieta Polańska 

Główny  specjalista w Biurze Rady Miejskiej  

      Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


